
Protokół Nr XXXVIII/21  
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze 

w dniu 09 grudnia 2021r. 

 

XXXVIII Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Orzesze przewodniczył Pan Jan 
Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze. 

 
Obrady rozpoczęto 09 grudnia 2021 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17:47 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 
Nieobecni Radni: 
- Grzegorz Kaczmarczyk 
- Joanna Kurasz 
 
 

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
 

1. Otwarcie Sesji 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 19 radnych, co stanowi 
kworum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak.  
 
 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radną Grażynę Matuszczyk oraz Radnego 
Mateusza Szwedę. Jako Przewodniczącego Komisji zaproponował Radnego Mateusza Szwedę. 
 
Głosowano w sprawie: 
powołania Komisji Uchwał i Wniosków.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 

 
2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad 
W związku z brakiem zgłoszenia wniosków dotyczących zmiany porządku obrad Przewodniczący 
poinformował, że Sesja będzie odbywała się zgodnie z porządkiem rozesłanym Radnym. 

 
 
 



 

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z XXXVII Sesji 
Nie zostały zgłoszone żadne uwagi. 

 
 
4. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy 
Na wstępie Burmistrz poinformował, że: 

• gmina otrzymała promesę z Polskiego Ładu jako dofinansowanie do dróg odnośnie których 
aplikowano o środki: Wyspiańskiego, Biedronek, Powstańców, Popiełuszki, Bema, Tęczowa. 
Dodał, że na trzy drogi opracowana jest dokumentacja techniczna i przetarg będzie ogłaszany na 
wybudowanie, natomiast na trzy pozostałe przetarg ogłaszany będzie w trybie zaprojektuj i 
wybuduj. Dopowiedział, że do pół roku przetargi te muszą być ogłoszone, w których będzie 
określony termin realizacji tych zadań, 

• oczyszczalnia ścieków w Zawiści została uruchomiana, jest kwestia kolektora, który też połączył 
oczyszczalnię w centrum miasta z oczyszczalnią nowo wybudowaną w Zawiści, dzięki czemu 
oczyszczalnia ścieków w centrum miasta została zlikwidowana i na dzień dzisiejszy już nie 
funkcjonuje, 

• podpisana została umowa z wykonawcą Centrum Przesiadkowego, zgodnie z którą zadanie 
powinno być zrealizowane do września 2022 roku. 

 
W związku z zadanymi przez radnych pytaniami przekazano następujące informacje: 

• koszt realizacji Centrum Przesiadkowego wynosi 2.400.000zł z dofinansowaniem unijnym w 
wysokości 85%, 

• przy budowie Centrum Przesiadkowego ruch dla samochodów oraz pieszych będzie utrudniony, 
ale nie będzie całkowitego wyłączenia z ruchu, gdyż dostęp dla podróżnych musi być 
zabezpieczony, 

• PKP odpowiadając na pismo dot. dostosowania do potrzeb osób niepełnosprawnych dojścia do 
peronów poinformowało, że zadanie zostanie zrealizowane w ramach przebudowy linii Katowice-
Jaśkowice, 

• pismo do PKP w sprawie konieczności zabezpieczenia budynku dworca zostało wystosowane, na 
które odpowiedź do dnia dzisiejszego nie została udzielona, 

• zgodnie z informacją osoby wyznaczonej z ramienia PKP do kontaktu z samorządami nie ma 
możliwości wzięcia udziału przedstawicieli PKP w spotkaniu stacjonarnym. Dodano, że osoba 
zaproponowała przekazać na piśmie wszystkie tematy, które miałyby być na spotkaniu poruszone, 
do czego zostaną udzielone wyjaśnienia. 

 
Radny Lechosław Łukasik zaproponował, aby zgłosić do Inspektora Nadzoru Budowlanego budynek 
dworca oraz wiat peronowych celem oceny ich stanu. 
 
Przewodniczący zaproponował, aby do PKP wystosować pismo z wszystkimi uwagami dotyczącymi 
bezpieczeństwa na przejazdach kolejowych, stanu technicznego infrastruktury PKP oraz zabezpieczenia 
budynku dworca głównego w Orzeszu oraz ustalić termin spotkania, na którym przekazane zostałyby 
informacje dotyczące poruszonych w piśmie tematach. 
 
Przewodniczący poinformował o pismach, które wpłynęły do Biura Rady: 

• Poseł do PE Izabeli Kloc dotyczące relacji z trzeciej konferencji programowej Śląski Ład, 
• Archidiecezji Katowickiej z zaproszeniem na spotkanie opłatkowe, 
• Twórców Alkopunkt i #Trzeźwo Myślący dotyczące projektu Alkopunkt – sieć ulicznych, 

całodobowych i profesjonalnych punktów badania trzeźwości. 
Dodał, że z treścią powyższych pism można zapoznać się w Biurze Rady Miejskiej, a pismo dot. projektu 
Alkopunkt zostanie przekazane do rozpatrzenia przez Komisję Rozwoju Miasta. 
 

 

 



 

 

5. Budżet i Wieloletnia Prognoza Finansowa Miasta Orzesze 

Na wstępie Przewodniczący przedstawił, że projekt budżetu był szczegółowo analizowany przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy, która go zaopiniowała pozytywnie, 
bez uwag. Poinformował również, że Regionalna Izba Obrachunkowa wydała pozytywne opinie o: 

• przedłożonym przez Burmistrza Miasta Orzesze projekcie uchwały budżetowej na 2022 rok wraz 
z uzasadnieniem, 

• przedłożonym przez Burmistrza Miasta Orzesze projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 2022-2040, 

• możliwości sfinansowania deficytu przyjętego w projekcie uchwały budżetowej na 2022 rok 
Miasta Orzesze. 

Przedstawił także protokół z dnia 07 grudnia 2021r. z przeprowadzonych konsultacji celem poznania 
opinii organizacji pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie odnośnie projektów uchwał w sprawie:  
- uchwalenia budżetu Miasta Orzesze na 2022 rok, 
- zmiany uchwały dotyczącej ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w Miejskim Żłobku w Orzeszu. 

 
Protokół stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Skarbnik Miasta p.Iwona Burszka przedstawiła, że projekty budżetu miasta na 2022 rok oraz Wieloletniej 
Prognozy Finansowej zostały terminowo złożone do Rady oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Poinformowała, że budżet przedstawia się następująco: 

• dochody - 109.219.646,51zł, 

• wydatki – 127.771.408,00zł, 

• deficyt - 18.551.761,49zł sfinansowany przychodami pochodzącymi z emisji obligacji, pożyczką, 
niewykorzystanymi środkami pieniężnymi na rachunku bieżącym budżetu, wolnymi środkami, 

• przychody – 18.551.761,49zł. 

Omówiła główne źródła dochodów i najważniejsze grupy wydatków. Poinformowała, że na wysoki 
deficyt wpłynęła realizacja inwestycji. 

 

W związku z brakiem uwag przeprowadzono głosowania  

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 
dochodów własnych nie pochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Adam Ratka 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 
 



 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 2022-
2040.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Joanna Kalus-Grzegorzek, 
Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Adam Muras, 
Teresa Potysz, Jan Spendel, Stanisław Wycisło 
PRZECIW (2) Krzysztof Giel, Damian Mrowiec 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Adam Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Orzesze na 2022 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-Grzegorzek, 
Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Adam Muras, 
Teresa Potysz, Jan Spendel, Stanisław Wycisło 
PRZECIW (2) Adam Ratka, Mateusz Szweda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Wojciech Dudek, Damian Mrowiec, Piotr Szola 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 

6. Uchwały: 

a) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla samorządowego 
zakładu budżetowego – Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2022 rok 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla samorządowego zakładu 
budżetowego – Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2022 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 



 

b) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Śląskiego na 
finansowanie zadania własnego na 2022 rok 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Śląskiego na 
finansowanie zadania własnego na 2022 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 
c) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na 
zadania: przebudowa ul.Chrobrego w Orzeszu, budowa ciągu pieszego przy ul.Pisarka w Orzeszu 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na zadania: 
przebudowa ul.Chrobrego w Orzeszu, budowa ciągu pieszego przy ul.Pisarka w Orzeszu.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Teresa Potysz, Jan Spendel, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
PRZECIW (1) Piotr Szola 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Damian Mrowiec, Adam Muras, Adam Ratka 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 
d) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na 
finansowanie płac i pochodnych od płac etatu dyspozytora Centrum Powiadamiania Ratunkowego 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na finansowanie 
płac i pochodnych od płac etatu dyspozytora Centrum Powiadamiania Ratunkowego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
 



 

Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 
e) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na 
dofinansowanie organizacji izby wytrzeźwień dla osób nietrzeźwych doprowadzonych z terenu 
Miasta Orzesze 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na 
dofinansowanie organizacji izby wytrzeźwień dla osób nietrzeźwych doprowadzonych z terenu Miasta 
Orzesze.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 

 
f) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na 
realizację "Programu wsparcia i rehabilitacji dla osób niepełnosprawnych - 25 plus" 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na realizację 
"Programu wsparcia i rehabilitacji dla osób niepełnosprawnych - 25 plus".  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 
 

 



g) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na 
bieżące zadania statutowe Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Niepełnosprawnością 
Intelektualną Koło w Mikołowie 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na bieżące 
zadania statutowe Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną Koło 
w Mikołowie.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 

 
h) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 
2021-2040 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 2021-
2040.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Joanna Kalus-Grzegorzek, 
Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian 
Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
PRZECIW (1) Krzysztof Giel 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Adam Ratka 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 
i) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2021 rok 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Skarbnik Miasta dodała, że projekt uchwały omawiany na Komisji Gospodarki Komunalnej, 
Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy został uzupełniony o dodatkowy zapis związany z koniecznością 
dołożenia kwoty 60.243zł na zakup opału, remonty i awarie budynków komunalnych. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2021 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Adam Ratka 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 
j) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej Orzesze Nr XXVII/313/20 z dnia 
10 grudnia 2020r. dotyczącej ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla samorządowego zakładu 
budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2021 rok 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Skarbnik Miasta poinformowała, że w projekcie uchwały została także zmieniona stawka do budynków 
komunalnych. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej Orzesze Nr XXVII/313/20 z dnia 
10 grudnia 2020r. dotyczącej ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla samorządowego zakładu 
budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2021 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Adam Ratka 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 
k) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej nr XXXI/373/21 z dnia 19 maja 
2021r. dotyczącej Zaciągnięcie pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Katowicach na realizację zadania - "Kompleksowe uporządkowanie 
gospodarki ściekowej w Gminie Orzesze" 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej nr XXXI/373/21 z dnia 19 maja 2021r. 
dotyczącej Zaciągnięcie pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Katowicach na realizację zadania - "Kompleksowe uporządkowanie gospodarki ściekowej w Gminie 
Orzesze".  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-Grzegorzek, 
Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian 
Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Wojciech Dudek, Adam Ratka 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 
 

l) Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Miasta Orzesze 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisje:  
- Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy, 
- Ładu i Porządku oraz Przestrzegania Prawa. 
Przedstawił protokół z dnia 24 listopada 2021r. z przeprowadzonych konsultacji w celu poznania opinii 
organizacji pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w sprawie: 
- wprowadzenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Orzesze 
- szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Protokół stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Miasta Orzesze.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 
 

m) Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisje:  
- Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy, 
- Ładu i Porządku oraz Przestrzegania Prawa. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 



 
 

n) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w 
Miejskim Żłobku w Orzeszu 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisje:  
- Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy, 
- Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i Sportu. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w 
Miejskim Żłobku w Orzeszu.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-Grzegorzek, 
Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Adam Muras, 
Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Stanisław Wycisło 
PRZECIW (2) Wojciech Dudek, Damian Mrowiec 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Mateusz Szweda 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 
o) Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych oraz oddziałów przedszkolnych przy 
szkołach podstawowych na terenie Miasta Orzesze, określenia dokumentów niezbędnych do 
potwierdzenia spełnienia kryteriów oraz przyznania liczby punktów dla poszczególnych kryteriów 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Przedstawił protokół z dnia 09 grudnia 2021r. z 
przeprowadzonych konsultacji w celu poznania opinii organizacji pozarządowych i podmiotów, o których 
mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektu aktu prawa 
miejscowego w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych oraz oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych 
na terenie Miasta Orzesze, określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia kryteriów 
oraz przyznania liczby punktów dla poszczególnych kryteriów. 

Protokół stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych oraz oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych 
na terenie Miasta Orzesze, określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia kryteriów 
oraz przyznania liczby punktów dla poszczególnych kryteriów.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 
 



p) Podjęcie uchwały w sprawie wysokości diet przysługujących radnym 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie wysokości diet przysługujących radnym.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) Grażyna Bortlik, Joanna Kalus-Grzegorzek, Jan Mach, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Jan Spendel, Stanisław Wycisło 
PRZECIW (10) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Lechosław Łukasik, 
Michał Macioszek, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Piotr Szola 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Damian Kiecka, Mateusz Szweda 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 

W wyniku głosowania uchwała nie została podjęta. 
 
 
r) Podjęcie uchwały w sprawie wysokości diet przysługujących sołtysom 
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Dodał, że obecnie obowiązująca uchwała o dietach 
dotyczy diet radnych i sołtysów, która była uchylana zapisem zawartym w projekcie uchwały o dietach 
przysługujących radnym, jednak nie została przez Radę podjęta. W sytuacji podjęcia przez Radę uchwały 
w sprawie wysokości diet przysługujących sołtysom będą obowiązywały dwie różniące się zasady 
wypłaty diet sołtysom. 

Po konsultacji z Radcą Prawnym Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek dotyczący wycofania 
z porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wysokości diet przysługujących 
sołtysom.  

Głosowano w sprawie: 
wycofania z porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wysokości diet 
przysługujących sołtysom.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Damian Kiecka, Lechosław 
Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, 
Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
PRZECIW (1) Damian Mrowiec 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Grażyna Bortlik, Joanna Kalus-Grzegorzek 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 
 
7. Zatwierdzenie planów pracy Rady oraz Komisji 
 
Głosowano w sprawie: 
pozytywnego zaopiniowania planu pracy Rady na rok 2022.  
 
 



Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 
Głosowano w sprawie: 
pozytywnego zaopiniowania planu pracy Komisji Rwizyjnej na rok 2022.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 
Głosowano w sprawie: 
pozytywnego zaopiniowania planu pracy Komisji Budżetu na rok 2022.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło 
NIEOBECNI (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz 
 
 
 
8. Zamknięcie Sesji 
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął 
XXXVIII Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu. Złożył życzenia z 
okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia. 

 
 
                                 Przewodniczący 
     Protokołowała        Rady Miejskiej 
 
mgr Marzena Nowak                             mgr inż. Jan Mach 

 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 


